
 

Konečná (KSČM): 
Posílení  novorozeneckého  screeningu
zachrání životy d ětí

Europoslankyn ě  a předsedkyn ě  KSČM  Kateřina  Kone čná
předminulý  týden  v Bruselu  spole čně  s programem
Screen4Rare organizovala konferenci k mezinárodnímu  dni
novorozeneckého screeningu.
Novorozenecký  screening  umož ňuje  odhalit  vzácné,  ale

závažné genetické nemoci,  kterými mohou novorozenci  trp ět  a jež mohou vést
k závažným postižením či dokonce k úmrtí,  pokud není d ětem včas poskytnuta
pot řebná léka řská péče.
Minulý  rok  se  díky  novorozeneckému  screeningu  podařilo  odhalit  genetická
onemocnění u 38 000 miminek, kterým pak mohla být  včas poskytnuta péče.   V ČR
Všeobecná  fakultní  nemocnice  zachytila  minulý  rok  27  případů  dědičných  poruch
metabolismu.
I  přes  zcela  zásadní  roli,  kterou  novorozenecký  screening  v boji  se  vzácnými
onemocněními hraje, je však v EU screenováno přibližně jen 55 % miminek. Pokud do
toho započítáme zbytek Evropy a Turecko, počet screenovaných novorozeňat se zvýší
na 65 %. EU tak v tomto ohledu za zbytkem Evropy spíše zaostává. Kvalita a přístup ke
screeningu  se  přitom  mezi  jednotlivými  členskými  státy  podstatně  liší. 
„Mezi  našimi  cíli  je  i vytvoření  plánu  s nejlepšími  praktikami  novorozeneckého
screeningu  v EU,  jež  by  mohl  sloužit  všem  členským  státům  jako  příručka,  přijetí
jednotných  definic  v této  oblasti  a zajištění  prostoru  pro  spolupráci  mezi  národními
registry  vzácných  onemocnění  na  evropské  úrovni.  Jsem  vděčná  za  práci,  kterou
organizace pro novorozenecký screening dělají, protože slouží ochraně zdraví a životů
těch  nejmenších.  A doufám,  že  jim  začne  naslouchat  i Evropská  komise,“  říká
europoslankyně Konečná.

KSČM požaduje svobodu pro 

ukrajinské komunisty!
 Čeští  komunisté  dlouhodobě  odsuzují  zákaz
Komunistické  strany  Ukrajiny  a požadují  ukončení

všech  protikomunistických  represí  a perzekucí  na  Ukrajině  a okamžité  osvobození
bratrů Kononovičových. 
  Na pozadí probíhajícího konfliktu na Ukrajině totiž dochází v této zemi k soustavné
a brutální represi namířené proti komunistům a antifašistům. Jejími oběťmi jsou i první
tajemník Leninského komunistického svazu mládeže Ukrajiny Michail Kononovič a jeho
bratr  Alexandr.Oba bratři  byli  v zimě  minulého roku zatčeni  příslušníky tajné  Služby
bezpečnosti  Ukrajiny,  lživě  obviněni  ze  špionáže  a následně  dlouhé  měsíce
nespravedlivě  vězněni.  Důvodem  jejich  perzekuce  je  zcela  zjevně  jejich  aktivita
v ukrajinském komunistickém a antifašistickém hnutí.
  V současnosti jsou bratři Kononovičovi v domácím vězení, kde jsou denně vystavováni
šikaně ze strany policie a Služby bezpečnosti Ukrajiny. Situace se natolik vyhrotila, že
se  v těchto  dnech  nacházející  v přímém  ohrožení  života,  protože  je  příslušníky
ukrajinské policie opakovaně  zveřejňována výzva k jejich zavraždění s udáním místa
jejich bydliště.
  Po celém světě v této souvislosti nyní probíhá solidární kampaň požadující svobodu
pro  bratry Kononoviče.  K této  mezinárodní  iniciativě  se  připojuje  také  Komunistická
strana Čech a Moravy, která zároveň znovu deklaruje, že je plně solidární s komunisty
a antifašisty Ukrajiny.                                                                     Vedení KSČM

Tzv. obranná dohoda odolala návrhu na zamítnutí
Vládní  koalice  spole čně  s většinou  opozi čního  klubu  ANO  dnes  podpo řila
v prvním  čtení  česko-americkou  smlouvu  o  obranné  spolupráci.  Návrh  na  její
zamítnutí  hned  v prvním  kole  neprošel.  Dohodu  nyní  dostanou  k  posouzení
zahrani ční a branný výbor. Mají na to dvacet dn ů, aby Sn ěmovna mohla schválit
dohodu ješt ě v průběhu červencové sch ůze.
  Dohoda ve Sněmovně čelila kritice hnutí SPD. Jeho předseda Tomio Okamura  navrhl
její  zamítnutí  už  v  prvním  čtení.  Pro  zamítnutí  však  hlasovalo  pouze  16 poslanců.
K 13 poslancům  hnutí  SPD se  přidali  také  tři  zástupci  hnutí  ANO,  což samozřejmě
nestačilo. »Smlouva s USA není smlouva o spolupráci, ale smlouva o budoucí vojenské
přítomnosti USA v České republice,« prohlásil Okamura. Zopakoval, že SPD jako jediné
sněmovní uskupení  »říká jasné ne americkým vojákům a cizím základnám v České
republice«.  Dohoda je podle  něj  jednostranně  nevýhodná pro  českou stranu.  Vládě
vytkl, že zatímco zvýhodnila americký vojenský personál na úroveň diplomatických misí,
českým vojákům a jejich rodinám takové výhody nedává. »Nikdy bychom smlouvu takto
až vazalského typu nepodepsali,« doplnil předseda klubu SPD Radim Fiala .
  Hnutí SPD zůstalo však v odporu proti ratifikaci dohody osamocené. Druhé opoziční
hnutí  ANO  podle  předs.  klubu Aleny  Schillerové  většinově  tzv.  obrannou  dohodu
podporuje. Schillerová je přesvědčená, že dohoda posiluje bezpečnost ČR. »Smlouva
nepovede k výstavbě žádných vojenských základen. Na základě této smlouvy k nám
nepřijdou žádná vojska cizí mocnosti,« tvrdila Schillerová. Prohlásila, že pokud by tomu
bylo naopak, ANO by takový dokument nikdy nepodpořilo.
  Pro schválení dohody se vyjádřil také předseda hnutí ANO Andrej Babiš . Samotnou
smlouvu označil  za triviální. »Žádné základny, žádní vojáci tady nebudou,« tvrdil také
on. Poukázal na to, že ani v jiných zemích, které dohodu podepsaly, americké základny
nejsou. Konkrétně poukázal na Rumunsko a Bulharsko. »Takže si to může každý ověřit,
že tady žádné základny ani vojáci nebudou,« řekl Babiš. Okamura tato jeho slova dnes
označil  za  lež. »V  Rumunsku  a  i  Bulharsku  jsou  americké  základny,  Babiš  neříká
pravdu,  není  to  triviální  smlouva,« uvedl  předseda SPD.  Je přesvědčený o tom,  že
vláda by měla na toto téma vyhlásit referendum. »Občané by měli rozhodnout o tom,

zda si tady přejí cizí 

zda základny nebo ne,« uvedl Okamura.
Ministryně obrany Jana Černochová  (ODS) při obhajobě smlouvy tvrdila, že dohoda
nedává americkým ozbrojeným silám právo pobývat  na českém území.  Pobyt  by
vždy musela schválit vláda nebo parlament, pak by se právní postavení amerických
vojáků řídilo obrannou smlouvou.
  Proti tzv. obranné smlouvě vystupují zástupci KSČM, strana PRO Jindřicha Rajchla
nebo spolek Nespokojení Jiřího Paroubka.
 Česká vláda schválila  dohodu  s  USA letos  v  dubnu,  v  květnu  ji  ve  Spojených
státech podepsala ministryně obrany Černochová.
  Poté, co dohodu schválí Sněmovna, dostane ji k projednání Senát. Plénum horní
komory  rozhodne  o  souhlasu  s  ratifikací  dohody  na  schůzi,  která  je  plánována
na 13. července.  Senátní  výbor  pro zahraničí,  obranu a bezpečnost už schválení
smlouvy doporučil.                                                (jad)iportal24

Fiala není Kennedy
Ví  se,  že  jediný  katolík  mezi  prezidenty  Spojených  států
amerických,  John  Fitzgerald Kennedy,  byl  do  úřadu
35. prezidenta Spojených států amerických zvolen hlasy mafie.
Inu, to se může stát i v jiné demokratické zemi, např. Česku.
Ačkoliv  svou misi  v čele  americké vlády nedokončil,  Kennedy
proslul celou řadou výroků.  Je mezi nimi např.: »Neptej se, co
může udělat tvá zem pro tebe. Ptej se, co ty můžeš udělat pro
svoji  zem.« U  nás  bychom  takový  výrok  mohli  spíše  připsat
ministru spravedlnosti P. Blaškovi, a to přeneseně asi jako: »U

nás v Brně se neptáme, co může udělat pro nás naše zem. Ptáme se, co pro nás
mohou udělat ostatní lidé, abychom zem privatizovali.«
Mediálně  nejznámější  Kennedyho výrok je: »Ich  bin  ein  Berliner.«,  čímž
nenaznačoval,  že  by byl  pan Kobliha s jahodovou marmeládou, když ve Vídni  je
kobliha  s marmeládou  meruňkovou  (Krapfen),  ale  chtěl  podpořit  ducha  svobody.
Jeho výrok byl však vytržen z kontextu. Doslovně to má být. »Všichni svobodní lidé,
ať už žijí kdekoli, jsou občany Berlína, a proto jsem, jako svobodný člověk hrdý na
slova ‚Jsem Berlíňan‘.«
Petr Fiala pocházející z mafiánské buňky ODS z mafiány ovládaného Brna chtěl být
také jako JFK, když se jako zloděj pod pláštíkem tmy vkradl na Ukrajinu. Výrok »Я
українець« či »Jsem také Ukrajincem« však z jeho úst nezazněl.  Brno má přitom
s organizovaným  zločinem  hodně  společného,  tak  jako  Ukrajina,  a  Fialův  výrok
mohltřeba  znít: »Všichni  svobodní  oligarchové,  ať  už  žijí  kdekoli,  jsou  občany
Ukrajiny,  a  proto  jsem,  jako  produkt  oligarchie,  hrdý  na  slova  ‚Jsem  jedním
z vás‘.« Ale Petr Fiala není jako Kennedy, je zbabělec
.                                

                     Lipavský rozvíjí  komunistické d ědictví
Jan  Lipavský,  aktuálně  známý  z role  ministra  zahraničí,  je  pirátskou  pěšáckou
figurkou na šachovnici velkého hegemona.  Poslušně a občas i fanaticky plní svoji
roli  a  okopává  kotníky  Číně  a  dalším  zemím.  Upřímně  svoji  závislost  na  USA
přiznává. Například když koncem dubna strašil komunistickou Čínou, zdůraznil ČTK,
»aby Evropská unie měla bližší postoj  s USA v těchto věcech«. V květnu to pak
opakoval  pro  mezinárodní  publikum.   Jeho  antikomunistické  zaměření má  však
určité  trhliny.  Letos  9. června  si  dal  ministr  na  svůj  twitterový  účet  vyznání,  že
vietnamský ministr  zahraničních  věcí  Bui  Thanh  Son  je  jím  vítán  na  projednání
rozvíjení našich vztahů do strategického partnerství a prohlubování spolupráce. Stojí
za  připomenutí,  že  Bui  Thanh  Son  je  významným  vietnamským  komunistou,  od
ledna 2021  zastává  další  důležitou  roli,  neboť  byl  na  13. Národním  sjezdu  KS
Vietnamu zvolen oficiálním členem ústředního výboru strany. KSČM asi brzy pošle
Lipavskému srdečné poděkování za rozvíjení spolupráce s vietnamskými komunisty.
června se soudruh Lipavský zase rozjel. Na Twitter si dal fotky a komentáře o tom,
jak ho přivítal angolský ministr obrany Joao Ernesto de Santos a o tom jak jsou naše
země strategickými partnery. Na dalším tweetu si zas pochvaloval, jak se setkal s
angolským  ministrem  ekonomiky  a  plánování  Caetano  Joao,  který  absolvoval
českou  univerzitu  a  mluví  plynně  česky.  Samozřejmě,  plánování  je  důležitou
součástí socialistické ekonomiky, už od dob Československé socialistické republiky,
která měla se socialistickou Angolou velmi úzkou spolupráci.                     . Pan
Lipavský zapomněl dodat, že členové angolské vlády jsou soudruzi z Lidového hnutí
pro osvobození Angoly (MPLA), které má velkou komunistickou tradici. Pro osvěžení
mysli můžeme připomenout, že ještě za portugalského panství v Angole v roce 1956
podzemní se Angolská komunistická strana spojila se Stranou jednotného boje za
Afričany v Angole a vytvořila právě MPLA. Poté MPLA za pomoci Sovětského svazu
a ČSSR porazila kapitalistické síly v Angole a vládne do dneška. Po osvobozenecké
válce  po  roce 2002  se  Angola  stala  hlavním  africkým  partnerem  Čínské  lidové
republiky a spolupracuje se stále více zeměmi.  Jak je možné, že kapitalistickému
Lipavskému vadí komunistická Čínská lidová republika, zatímco soudruh Lipavský
prohlubuje spolupráci s Vietnamskou socialistickou republikou? Komunistická strana
Číny mu vadí, zatímco Komunistická strana Vietnamu mu nevadí? A přitom navazuje
na  československou  socialistickou  spolupráci  s  angolským  lidovým  hnutím  za
osvobození Angoly s komunistickou tradicí? Jaký je asi důvod? Je neprofesionál a
nevzdělanec, nebo cynický pokrytec? Nebo obojí? Politik, který ztratil věrohodnost.
Není  ovšem  ve  své Pirátské  straně  jediný.  Možná  si  ještě  někdo vzpomene  na
dalšího podivného piráta, na zatvrzelého komunistobijce Hřiba, který není schopen
dělat skoro žádnou politiku a zviditelnil se hlavně mediálními aférkami, například s
Tchaj-wanem a s přejmenováváním ulic. Zdá se, že byl asi nejslabším primátorem v
dějinách Prahy.  Jelikož na  něj  dějiny asi  brzy zapomenou,  není  třeba se jím víc
zabývat.  Pirátská strana  je  ideologický  chaos  pravicových  a  středových  členů  s
levicovými zbytky pod oportunistickým vedením. Samozřejmě v první řadě je vidět
předseda  Bartoš,  který  obrátil  a  stal  se  z  alternativního  levicového  aktivisty
mainstreamovým pravicovým politikem. Dříve byl součástí Antify a dnes je velkým
zastáncem  NATO  a  ukrajinské  militarizace.  Pod  Bartošovým vedením se  strana
likviduje  kolaborací  s  pravicovou  vládou  ODS,  TOP 09,  STAN  a  lidovců,  která
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systematicky ožebračuje české občany,  ničí  českou ekonomiku a škodí  v  zahraničí.
USA kopou za své zájmy, ale proč za ně kopou piráti s českou vládou? Proč piráti hodili
občany ČR přes palubu? Jen kvůli  svým ministerským  platům a nahrávkám dalším
členům  Pirátské  strany?  Pirátská  strana  má  pouhé  čtyři  poslance  v Poslanecké
sněmovně PČR, tj. pouhá dvě procenta poslanců. Skoro žádné občany nereprezentuje,
ale většině občanů antidemokraticky vnucuje svoji vůli,  například Lipavským, kterého
občané  nezvolili.  Lipavský  může  ze  své  pozice  ministra  zahraničních  věcí  svojí
neprofesionalitou,  nevzdělaností  a  oddaností  cizím  zájmům  celkem  dost  Českou
republiku autoritářsky poškodit.  Zároveň  však nechtěně  dialekticky navazuje na naši
zahraniční  socialistickou  spolupráci.  Je  pozoruhodné,  že  antikomunistický  soudruh
Lipavský proti svému záměru dokázal rozvinout komunistické dědictví jako žádný jiný
pirát. Kam se na Lipánka hrabe pirátka Michailidu ze Star Treku.                    Jan Klán

 LKŽ Kladno
 Ještě  naše čtenáře chceme informovat  o  další  činnosti  LKŽ v měsíci  červnu.  14.6
zavítali členové a členky do muzea věžáků v Kladně Rozdělově.  Pro všechny to byl
velký zážitek a pro některé  i  krásná nostalgická vzpomínka na  dětství a mládí, protože
v tomto sídlišti vyrůstali. 

  Na 15.6.2023  jsme byli  pozvání  na  besídku do stacionáře Zvonek.  Dětem jsme
předali dárky a ty nám společně s učitelkami předvedly pásmo písniček a říkadel. Na
obě akce LKŽ použil finanční prostředky z dotace primátora města Kladna. Touto cestou
za přidělenou dotaci děkujeme.  Jana Krčálová. Foto Pokorná

Nespoléhejme se na Blanické rytí ře, pomozme si sami, zn ělo
pod  bájnou  horou           .
Malebné  prostranství  pod  Velkým  Blaníkem
se první  sobotu  v červenci  již  tradičně  stalo
dějištěm  setkání  komunistů  a  jejich
sympatizantů  ze  Středočeského  kraje.
Benešovský  okresní  výbor  KSČM  tuto  akci
k připomenutí hrdinné smrti mistra Jana Husa
a  uctění  jeho  památky  zorganizoval  již  po
jednatřicáté.
.  K příjemné  atmosféře  kromě  nádherného

přírodního prostředí významně přispěl i univerzální muzikant Petr Toman, který dovedl
zahrát na strunu mladým i těm dříve narozeným. Zpestřením byla také účast přední
české herečky Jaroslavy Obermaierové,  která  na setkání  zavítala  již  po  několikáté.
Oficiální část jinak neformálního setkání zahájily tóny husitského chorálu Ktož jsú boží

bojovníci.  Místopředseda KSČM Milan Krajča se poté v úvodním vystoupení  přihlásil
k odkazu kazatele, který »hájil a bránil pravdu a bojoval za tuto zemi a její lid«. »Ten
zápas, který vedli  naši předci před dávnými stoletími,  v mnoha ohledech pokračuje i
dnes.  Jsme hrdi,  že  jsme jeho součástí  a  spolu  s ostatními  neseme ten  prapor  za
sociální  spravedlnost,  za  pravdu,  za  svobodu  a  společenský pokrok,« uvedl  Krajča.
Zdůraznil důležitost toho boje v době,  kdy »díky« působení současné asociální vlády
čelí  země  rekordní  inflaci,  snižování  reálných  mezd  a  důchodů,  kdy  se  na  hranici
příjmové  chudoby  ocitá  40 procent  domácností  a  až  100 000  dětí  je  ohroženo
bezdomovectvím. »Taková je smutná vizitka těch, co obývají Strakovu akademii nebo
Pražský hrad,« dodal. Komunisté proto podle něj  přicházejí s celou řadou návrhů, jak
situaci řešit tak, aby to nebylo na úkor pracujících a těch nejchudších, ale naopak těch,
kteří  jenom  za  poslední  dobu  nebývale  zbohatli.  Kritizoval  v té  souvislosti  škrty
v sociální oblasti a naopak výrazné posilování rozpočtu ministerstva obrany, které by se
podle  něj  dnes  mělo  jmenovat  spíše  ministerstvo  války. »KSČM  je  razantně  proti
dalšímu zbrojení, vysílání zbrojních dodávek tu na východ, tu někam jinam, myslíme si,
že priority by měly být  v něčem jiném,« řekl dále Krajča a důrazně  se vymezil  proti
takzvané obranné smlouvě s USA, která »byla vyjednána za zády občanů naší země«.
S obranou podle  něj  nemá tato smlouva nic  společného,  »je  to  smlouva válečná a
vazalská«. Krajča v souvislosti s tím připomněl, že KSČM společně s partnery například
z Ne základnám zorganizovala proti této smlouvě řadu protestů a také petici, pod kterou
se  již  podařilo  získat  více  než  10 tisíc  podpisů,  takže  musela  být  projednána  ve
Sněmovně.  Samozřejmě  ale  u  současných  poslanců  pochopení  našla.  Předseda
středočeské  organizace  komunistů  Jan  Klán  poté  vyzval  přítomné  k podpisu
další petice, která vyjadřuje nesouhlas s umístěním vojáků USA ve Středočeském kraji,
konkrétně  v lokalitách  Čáslav  a  Stará  Boleslav.  Během  krátké  chvíle  se  pod  ní
shromáždily  desítky  podpisů.  Předsedkyně  benešovského  okresního  výboru  KSČM
Marie Krejčová, která celou akci moderovala, pak pozvala k mikrofonu další hosty. Byl
mezi nimi i předseda Krajské rady Klubu českého pohraničí František Kovář, který se
svěřil, že ho nabíjí, když v zahraničních sdělovacích prostředcích vidí, že ne všude se
na současné události dívají jako tuzemská vláda a mainstream a že řada zemí odmítá
být  součástí  válečného  štvaní  Evropské  unie.  Vystoupila  i  krajská  předsedkyně
Levicových  klubů  žen  Alena  Grospičová  a  předseda  Odborového  sdružení  Čech,

Moravy a Slezska Stanislav Grospič,  který především kritizoval podvodné jednání
současné vlády vůči důchodcům a zdůraznil důležitou úlohu odborů, které to však
v současné  době  nemají  vůbec  jednoduché  kvůli  roztříštěnosti  hnutí,  která  ho
oslabuje. Setkání samozřejmě pokračovalo i po skončení oficiální části, zábava nijak
nevázla a lidé si stále měli co říci. Mnozí si také vyzkoušeli své síly při výstupu na
bájnou horu, z níž podle pověsti mají vyjet rytíři na pomoc české zemi, až jí bude
nejhůře.  Máme se na ně  spoléhat  a čekat,  nebo si  pomůžeme sami?  Ti,  co  se
v sobotu sešli pod horou, mají jasno!        Ivan Cinka   Foto: F. Kovář

IMPRESIONIZMUS
Francie v polovině devatenáctého století. Skončily revoluční roky i Napoleonova éra,
byla doba třetího císařství. Novou silou ve společnosti se stala buržoasie. Té staré a
neměnné  pořádky  plně  vyhovovaly.  Nové  myšlenky  v  žádné  z  oblastí  života
neslibovaly pro ni žádný zisk. V umění – samozřejmě i  v malířství to platilo také.
Návrat k přírodě podle J.J.Rousseaua inspiroval mnoho umělců, malíře nevyjímaje.
Zatímco oficielně byla uznávána pouze portrétní a ateliérová malba, mladí malíři si
troufali  do  přírody  a  snažili  se  zachytit  světlo,  vítr,  mraky,  barevnost,  krásu  a
proměnlivost přírody.  Malířská akademie určovala,  které obrazy jsoou ty správné,
nepřipustila žádný takový obraz na výstavu, nebyla šance k prodeji. Nový směr byl
pro ni trnem v oku, jejich barevnost je dráždila jako červená barva býka. Ještě v roce
1889  na  světovou  výstavu  nebyl  připuštěn  žádný  obraz  nové  školy.  Do
Lucemburského muzea, (pobočky Louvru), nebyl přijat žádný obraz téměř do konce
století. V roce 1894 muzeu odkázal sběratel Caillebotte 72 impresionistických pláten
už tehdy obrovské hodnoty,  ale  dar  nebyl  zprvu  přijat,  vykonavateli  závěti  trvalo
dlouho než odpor zlomil. Citát  z časopiu Eclair z r. 1897. „Stát ochraňuje takové
neřádstvo!“  Ještě  roku  1900,  když  na  výstavě  „Století  francouzského  umění“
prezident republiky Loubet hodlal přejít  do sálu impresionistů,  zastoupil  mu cestu
stařičký profesor Akademie a s rozpřaženýma rukama se ho snažil zadržet: „Sem
nechoďte pane prezidente, zde je hanba Francie.“
Vraťme se zase o mnoho roků zpět. Ve středověku se o zakázky pro malíře starala
církev a umění milovná šlechta, třeba Medičejští. Nyni nastala doba, kdy o obrazu a
také jeho ceně rozhoduje nový prvek, galerista. Ten musí zájemcům obraz vysvětlit,
přesvědčit o hodnotě a také určit cenu obrazu. Našli se takoví. Durant Rouel, dědic
zavedené firmy se jich ujal a málem zkrachoval. Ambroise Vollard – ten spíš v naději
na budoucí penežní zisky, které nakonec ale také přišly. Podpora od hrstky přátel,
několika kritiků a několika osvícených amatérů, kteří kupovali jejich obrazy postupně
prolomila ledy. Někteří umělci ale i tak nemohli existovat bez finanční podpory svých
rodin. Malířepojilo přátelství, svépomocí zřídili salon odmítnutých, pomohly také dvě
velké výstavy v New Yorku. Těžký zápas s veřejným míněním nakonec vyhráli.
Termín IMPRESIONIZMUS je ale mnohoznačný. Nejde o nějaký společný program,
který by shodně  vyhlásili  a dodržovali.  Společný je uvolněný malířský rukopis při
studiu atmosferických jevů,  nová barevná stupnice,  barevné skvrny.  Spojovalo  je
ovšem také nové pojetí témat i obsahu obrazů.  Také vzájemné přátelství, pomoc,

popírání všeho starého, neživého.
Stáli  prostě  u  zrodu  nového
moderního  umění.  Vedle  nich
vyrůstali  a pracovali   další  malíři,
které neřadíme k impresionistům,
kteří  se  jen  ispirovali  a  pak  šli
jinou  cestou.  Třeba  Gogh,
Gauguin.  Na  samém  počátku
stála dvě velmi podobná jména –
Manet  a  Monet.  Ten  druhý  dal
směru  příhodný  a  srozumitelný

název svým obrazem Impresse.
Ve  Svobodě  bohužel  nelze  ukázat  krásu  obrazů,  příští  kapitoly  budeme  aspoň
věnovat  jednotlivým nejznámějším představitelům impresionizmu a jejich životním
osudům.                                                                                      Pavel Hruban 
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" Černá díra " lidské chtivosti nás všechny pohltí . 
  Bezmezná moci a zisků chtivost je spouštěčem všech válek. Této válečné hrozbě
dnes  opět  čelíme.  USA okupují  svými  vojáky,  zbraněmi  hromadného  zabíjení  a
ničení téměř celou Evropu, jako kdysi A. Hitler. Všude je slyšet jako tehdy hlásání
stejné nacionalistické nenávistné propagandy vůči Rusku a komunistům. Americký
"demokrat " Biden nařizuje " Rusko se MUSÍ ROZPADNOUT ! " V pozadí tohoto 
n a ř í z e n í je cítit obrovská spásonosná touha SSA, Spojených Států Amerických ,
po vlastnění bohatství ruské Sibiře. Jinak řečeno, a NATO paktu přikázáno : " Rusko
musí být námi , vládci světa , ze všech stran vojensky obklíčeno ! Rusko se m u s í
rozpadnout ! Rusko musí být pro nás , válečné demokraty , vládce světa , dobyto ! " 
 Lidská  zisků  chtivost  vyhlásila  svojí  válku  dokonce  i  mocné  přírodě.  Ti  lidští
agresivní  "  mravenci  "  celou  zem plundrují,  rabují  její  nerostné bohatství,  dolují,
kutají, ropnými vrty jí vysávají a pokusnými atomovými výbuchy ruší její klid. Není se
tedy co  divit,  že  se  "  matka  příroda  "  rozhodla  bránit  se  této  bezmezné  lidské
chtivosti,  tomuto  jejich  nehoráznému  plundrování.  Nejvíce  trestá  ty  zaoceánské,
zisků  chtivé,  válečné barbary.  Brání  se mohutnými  tornády i  záplavami takového
rozsahu a síly, kterou v dávné době domorodci Ameriky asi nikdy nezažívali. Zlato
považovali domorodci Ameriky za " smetí " , za vlastnictví patřící Bohům. 
  Dnes se všichni multimiliardáři sami považují za Bohy a domnívají se, že veškeré
přírodní bohatství i to zlaté " smetí ", že patří jen a jen jim. 
  Nejenom v Americe však zuří tornáda, záplavy, zemětřesení , sesuvy půdy, puká
zem, probouzejí se sopky. Tyto přírodní katastrofy postihují čím dále tím častěji už i
Evropu.  K čemu je ta současná celosvětová VIZE - NIKDY NEMÍT DOST, když
budou všichni  před spravedlivým hněvem " matky přírody "  ,  před tornády,  jako
krysy zalezlí v krytech a ve sklepích ? K čemu schraňovat nadspotřebu, když nám jí
povodně, " slzy nebe ", které nad naší nenasytnou ubohostí pláčou, zase vezmou ?
Válku nad matkou přírodou žádný člověk nemůže nikdy vyhrát . A koneckonců nač
vůbec válčit  s naší živitelkou, s naší "  matkou přírodou ",  cožpak jsme opravdu
takoví hloupí nevděčníci ?
Média varují před silným vichry a velkými kroupam . Dívám se z okna, jak vítr mává
vysokými  stromy,  znepokojeně  sleduji  jak  váleční  štváči  z  USA,  mávají  celou
Evropou a je mi smutno na duši.  
   Když už se člověk jednou zrodil, neměl by druhým lidem ani Zemi škodit. 
E.Dolejšová 
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